

ဝါချည်း မမှန်ပါနဲ့

၂၀၁၀ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၁၅ ရက်

ကရုဏာရှင် အကြင်နာရှင် ဖြစ်တော်မူသော အလ္လာဟ်အရှင်၏ ဂုဏ်တော်အားဖြင့် အစပြုပါ၏။

ချစ်ခင်လှစွာသော မွေမိတ်ဆွေ အပေါင်းတို့ ခင်ဗျား။ မွေမိတ်ဆွေများ အပေါ်သို့ တုနိုင်း၍ မရနိုင်သော ပရမတ်ဖြစ်တော်မူသော အလ္လာဟ်အရှင်၏ ထံပါးမှ ကရုဏာ မေတ္တာခါတ်များ ကိန်းဝပ်ပါစေလို့ ဦးစွာ မေတ္တာပို့ပေးပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့တွေဟာ လူသားတွေ ဖြစ်တယ်။ လူတွေဟာ လူပတ်ဝန်းကျင် အသိုင်းအဝိုင်းမှာ နေကြတယ်။ အဲ့ဒီ လူ့အသိုင်းအဝိုင်းကြီး တစ်ခုလုံးကို ခွဲစိတ်ခြမ်းဖြာလိုက်ရင် အုပ်စုလေးတွေကို တွေ့မှာ ဖြစ်တယ်။ ဘာသာရေး အယူတူတဲ့ လူစုလေးတွေ၊ မူဆလင်၊ ဗုဒ္ဓဘာသာ၊ ခရစ်ယာန်၊ ဟိန္ဒူ၊ ဂျူး- စသည်ဖြင့်၊ နိုင်ငံရေး အယူတူတဲ့ အုပ်စုတွေ၊ ဟိုပါတီ- ဒီပါတီ စသည်ဖြင့် ဖြစ်ပါတယ်။

လူ့အသိုင်းအဝိုင်းကြီး တစ်ခုလုံးဟာ ချစ်ခင်ညီညွတ်မှုတွေ သိပ်သည်းကျစ်လစ်စွာ ဖွဲ့စည်းနိုင်မှာ တောင့်တင်းခိုင်မာတဲ့ အသိုင်းအဝိုင်းကြီး တစ်ခု သာယာဝပြောတဲ့ လူ့ဘောင်တစ်ခု စိမ်းလန်း စိုပြေတဲ့ နိုင်ငံတစ်ခု ဖြစ်လာနိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။

လူ့အသိုင်းအဝိုင်းကြီးတစ်ခု ချစ်ခင်ညီညွတ် ကျစ်လစ်သိပ်သည်းနိုင်ဖို့အတွက်- အဲ့ဒီ အသိုင်းအဝိုင်းကြီးကို စုပေါင်းဖွဲ့စည်းတဲ့ အသင်းအုပ်စုတွေ အယူတူသူအုပ်စုတွေ တစ်ခုချင်းစီက ကျစ်လစ်သိပ်သည်း ချစ်ခင်ညီညွတ်ဖို့ လိုပါတယ်။ ခေါင်းပွားလုံးတွေ- ပွယောင်းစုတ်ပြတ်နေတဲ့ အမှိုက်ပုံကြီးတွေကို စုပေါင်းလိုက်ရင်- စုပေါင်းထားတဲ့ အစုအပုံကြီးဟာ ကြီးသာကြီးလာမယ်။ ကျစ်လစ်သိပ်သည်းလာမှာ မဟုတ်ဘဲ- အခြေအမြစ်မခိုင်တဲ့ ပတ်ဝန်းကျင် ညစ်ညမ်းမှုကို ပေးတဲ့ အစုအပုံကြီးသာ ဖြစ်လာတော့မှာ ဖြစ်တယ်။

ပထမ အဆင့်အနေနဲ့ ကျွန်တော်တို့ဟာ- မိမိရဲ့ ညီနောင်တွေဖြစ်တဲ့ မူဆလင်တွေချင်း စစ်မှန်တဲ့ညီညွတ်မှုနဲ့ ချစ်ခင်ညီညွတ်စေဖို့ အရေးကြီးပါတယ်။ ဒီစကား ကြောင့် မူဆလင်တွေ မညီညွတ်ဘူးလို့ ဆိုလိုတာ မဟုတ်ဘူး ဆိုတာကိုလည်း ပြောလိုပါတယ်။ မူဆလင်တွေမှာ ဘယ်လိုမှ သံယောဇဉ် ဖြတ်ထုတ်လို့ မရတဲ့ အိမာန်သစ္စာကြီးနဲ့ ချည်နှောင်ပြီးသား ဖြစ်တယ်ဆိုတာ- မူဆလင်တွေသာမက အခြားသူများလည်း သိနေပါတယ်။ ကျွန်တော် ဆိုလိုတာက- မူဆလင်တွေဟာ ညီညွတ်တယ်- ညီညွတ်လွန်းလို့ ပြိုကွဲမှာကို ကြောက်တယ်။ ပြိုကွဲမှာကို ကြောက်လွန်းလို့ တရားသေ စွဲကိုင်မှုများလာတယ်။ တရားသေစွဲကိုင်မှုများလွန်းတော့ ပြောဆိုတဲ့ နေရာတိုင်းမှာ ဓမ္မသတ်ဖတ်သံဝါ ပေးသလို ဆုံဖြတ်ချက်ချ အသုံးအနှုန်းတွေကို သုံးမိနေတယ်။

အဲ့ဒီလို ဆုံဖြတ်ချက် အသုံးအနှုန်းတွေက တစ်ဦးနဲ့ တစ်ဦး ချစ်ခင်ရင်းနှီးမှုကို ထိခိုက်လာပါတော့တယ်။ နောက်ဆုံးမှာ မူဆလင်ကို ထိရင် မူဆလင် မခံ- သို့သော် မူဆလင်ချင်း တီးနေကြ၏ လို့ ဖြစ်လာပါတော့တယ်။

ဒီတော့- ကျွန်တော်တို့ မူဆလင်ချင်းအကြား ပိုမိုချစ်ခင်မှုတွေရအောင် ဘယ်လို လုပ်ဆောင်ရမလဲ-လို့ ကျမ်းမြတ်ကုရ်အံမှာ သွန်သင်တာက-

إِنَّمَا الْمُؤْمِنُونَ إِخْوَةٌ فَأَصْلِحُوا بَيْنَ أَخَوَيْكُمْ وَاتَّقُوا اللَّهَ لَعَلَّكُمْ تُرْحَمُونَ ﴿၁၀၁﴾

ယုံကြည်သူတို့သည် ညီရင်းအစ်ကိုများသာ ဖြစ်၏။ ညီအစ်ကိုချင်းကြား ပြုပြင်ပြောင်းလဲပေးကြလော့။ သင်တို့အား ကရုဏာသက် စေခြင်းငှာ အလ္လာဟ်အရှင်အား စည်းစောင့်ကြလော့။ (၄၉:၁၀) လို့ ဆိုထားပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ အစ္စလာမ် သာသနာဝင်တိုင်း အလ္လာဟ်အရှင်ရဲ့ မုက္ခဝါတ်တော်ဖြစ်တဲ့ ကျမ်းတော်မြတ်ကုရ်အံရဲ့ အဆိုအမိန့်ကို လွန်ဆန်သူမရှိဘူး၊ လွန်ဆန်ရဲသူလည်း မရှိပါဘူး။

ဒီဒေသနာတော်လာ- ပြုပြင်ပြောင်းလဲပေးကြလော့ ဆိုတဲ့ စကားလုံးဝေါဟာရက **فَأَصْلِحُوا** လို့ ဖြစ်ပြီး 'ရိုးသား ဖြောင့်မတ်မှု၊ စင်ကြယ်သန့်ရှင်းမှု တွေကို အခြေခံပြီး ပြုပြင်ပြောင်းလဲ ပေးခြင်းကို ဆိုလိုတာ ဖြစ်ပါတယ်။ အချင်းချင်း ညီရင်းအစ်ကိုစိတ် ထားရမယ်။ တိုးတက်ပြောင်းလဲလာတဲ့ ခေတ်ကာလကြီးထဲမှာ အယူအဆ အထွေအပြားတွေ တွေ့လာရင်- အချင်းချင်း သူနိုင်-ငါနိုင် ငြင်းခုံခြင်းကို အထူးရှောင်ပြီး- စဉ်းစားသုံးသပ် စရာ ခေါင်းစဉ်အဖြစ်ပဲ တင်ပြသင့်ပါတယ်။ ခေါင်းစဉ်တစ်ခုကို တင်ပြပြီး ဖြစ်သင့်ဖြစ်ထိုက်တာကို ဆွေးနွေးမယ့် လမ်းစတုကို ဖွင့်ပေးရမယ်- အဲ့ဒီ လိုအခြေအနေမျိုးမှာ ရိုးသားဖြူစင်တဲ့ စေတနာ သက်သက်ကို တည်ထားတဲ့ စိတ်ဓါတ်ကို မွေးမြူသင့်ပါတယ်။

ကိုစွရပ် တစ်ခု အယူအဆ တစ်ခုကို တင်ပြတဲ့ အခါမှာ- ငါသာ မှန်ရမယ်။ ငါသာ ကျမ်းမြတ်ကုန်အံပါ စကားလုံးတွေကို နား အလည်ဆုံး ဖြစ်တဲ့ အတွေးအခေါ်တွေကိုလည်း ပြန်လည်သုံးသပ်သင့်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့တွေဟာ ညီအစ်ကို အဖြစ်တဲ့ အတွက် မိမိသိထားတဲ့ ဗဟုသုတ တစ်ခုကို ပြန်လည် ဝေငှတဲ့ အခါမှာ- အခြားသူများကို မထိခိုက်စေတဲ့ စကားလုံးဝေါဟာရတွေကို အလျှင်အဦး စဉ်းစားပြီးမှ တင်ပြသင့်ပါတယ်။

ပြီးတော့- အခြားသူတစ်ဦးက စကားတစ်ခွန်းပြောလိုက်ရင်- မိမိအတွေးအခေါ်နှင့် မကိုက်ညီသည့်တိုင်- သူက ဒီစကားကို ဘာကြောင့် ပြောတာလဲ-၊ သူဦးတည်ပြောနေတဲ့ ပရိတ်သပ် အသိုင်းအဝိုင်းက ဘယ်လိုဖြစ်လို့ ဒီစကားကို ပြောရတာလဲ ဆိုတာကို စဉ်းစားတတ်တဲ့ အလေ့အကျင့်များကိုလည်း လေ့ကျင့်ထားနိုင်ဖို့ လိုပါတယ်။

အချင်းချင်းကြားမှာ ချစ်ခင်ခြင်းစိတ်- အမှန်တကယ်- အမှန်တရားကို သိစေလိုတဲ့စိတ်မျိုးနဲ့ပဲ နားပေါက်တဲ့အောင် စကားပြောသင့်ပါ တယ်။ ငါက သိပ်တတ်နေတယ်။ အခြားသူတွေက အသုံးကို မကျဘူး-ဆိုတဲ့ စိတ်မျိုးနဲ့ စကားပြောမိရင်- နားထောင်တဲ့ သူတွေကလည်း နားဝင်မချိုသလို- တရားတော်နဲ့လည်း ညီညွတ်ခြင်း မရှိနိုင်ဘူးလို့ ကျွန်တော် သုံးသပ်ဆင်ခြင်မိပါတယ်။ မူဆလင် ညီအစ်ကိုချင်း အမှန်း ပွားစေမယ့် စကားမျိုးကို ရှောင်ကြဉ်လိုက်တာက ပိုပြီးတော့ ကောင်းမွန်နိုင်ပါတယ်။

ကျွန်တော့်ရဲ့ ဒီလို သုံးသပ်မှုကြောင့်- အတွေးအခေါ်သစ်တွေကို မတွေးတောရတော့ဘူးလို့ ဆိုလိုခြင်း မဟုတ်ပါ။ အတွေးအခေါ်အသစ် တွေကို တွေးပါ။ ရေးပါ။ သို့သော် အဲ့ဒီ အတွေးအခေါ်သစ်တွေကို ခေါင်းစဉ်တပ်တဲ့ အခါမှာ- ငါသာမှန်၏ ဆိုတဲ့ သဘောမျိုး သက် ရောက်စေတဲ့ ခေါင်းစဉ်တပ်မှုမျိုးကို ရှောင်ကြဉ်ပြီး- ကျွန်ုပ်၏ သုံးသပ်ချက်၊ ကျွန်ုပ်၏ ထင်မြင်ချက်၊ ကျွန်ုပ်၏ တွေ့ရှိချက် ဆိုတဲ့ ခေါင်းစဉ် မျိုးကို အလေးပေး စဉ်းစားသင့်ပါတယ်။

နောက်တစ်ခုက- အချို့ ဝိရောဓိ ဖြစ်စေမယ့် အချက်အလက်တွေကို တင်ပြတဲ့အခါမှာလည်း မူဆလင်များ၏ အယူအဆ၊ အစ္စလာမ်သာ သနာ၏ အယူအဆ၊ ကျမ်းမြတ်ကုန်အံပါ အယူအဆ ဆိုတဲ့ ခေါင်းစဉ်မျိုးကို ရှောင်သင့်ပါတယ်။ မူဆလင်၊ အစ္စလာမ်၊ ကျမ်းမြတ်ကုန်အံ ဆိုတာ အများစု ပိုင်ဆိုင်မြတ်နိုးနေတဲ့ အရာတွေ ဖြစ်ပါတယ်။ တစ်ဦးတစ်ယောက်က မူပိုင်ဆွဲပစ်လို့ မရနိုင်ပါဘူး။ တစ်ဦးတစ်ယောက်က အကြောင်းအရာ တစ်ခုကို ကျမ်းမြတ်ကုန်အံက ဒီလိုဆိုတယ် ဆိုပြီး ခေါင်းစဉ်တပ်လိုက်မယ်။ နောက်တစ်ဦးကလည်း အဲ့ဒီတူညီတဲ့ အကြောင်းအရာ တစ်ခုကို ကျမ်းမြတ်ကုန်အံက ဒီလိုဆိုတယ်ဆိုပြီး- အမြင်မတူတာကို တင်ပြမယ်ဆိုရင်- ဘာသာခြားတွေက ဖတ်တဲ့ အခါမှာ ကျမ်းမြတ်ကုန်အံက ဟိုတစ်မျိုး ဒီတစ်မျိုး ဆိုသလားလို့ မေးစရာ ဖြစ်လာပါမယ်။ တင်ပြသူ ဆရာသမားတွေက ဘယ်လောက်ပဲ စေတနာ ကောင်းပါစေ- အတွေးအခေါ် တစ်ခုဆိုတာ အိုသွားနိုင်တယ်။ ခေတ်နောက်ကျသွားနိုင်တယ်။ အဲ့ဒီ အခါမှာ မိမိတတ်ထားတဲ့ ခေါင်းစဉ်ကြောင့် ကျမ်းမြတ်ကုန်အံရဲ့ သိက္ခာကို ထိခိုက်နိုင်ပါတယ်။

ကျမ်းမြတ်ကုန်အံမှ ကျွန်ုပ်ဆင်ခြင်မိသော-၊ ကျမ်းမြတ်ကုန်အံမှ ကျွန်ုပ်နားလည်သော--- စသည်ဖြင့် ကျွန်ုပ် ဆိုတဲ့ စကားလုံးလေးကို ထည့်သွင်း ဖော်ပြသင့်ပါတယ်။

ကျွန်ုပ်ဆိုတာ- တစ်ဦးပိုင်ဖြစ်ပါတယ်။ တွေ့ရှိချက်တွေ တွေ့နိုင်တယ်။ အယူအဆတွေ မွေးထုတ်နိုင်တယ်။ အဲ့ဒီ ကျွန်ုပ်ရဲ့ အယူအဆကို အခြားတစ်ဦးက သဘောတူပိုင်ခွင့်လည်း ရှိတယ်။ သဘောမတူပိုင်ခွင့်လည်း ရှိပါတယ်။ ဘယ်အရာမှာ မဆို- ငါပြောတာ ကျမ်းမြတ်ကုန် အံအတိုင်းပဲ ဆိုတာကိုတော့- စကားလုံးအရ ရှောင်ကြဉ်ဖို့ လိုပါတယ်။ ကျမ်းမြတ်ကုန်အံမှာ ငါ တွေတာ၊ ငါနားလည်တာက ဒီလို ဖြစ် တယ်- ဆိုရင်-၊ အခြားတစ်ဦးမှာလည်း နားလည်ပိုင်ခွင့်-၊ တင်ပြပိုင်ခွင့်တွေ ရှိနေပါတယ်။

တစ်ဦးတစ်ယောက်ဟာ ကျမ်းမြတ်ကုန်အံကို ဖြစ်စေ။ အစ္စလာမ်ကိုဖြစ်စေ။ မူဆလင်ကို ဖြစ်စေ။ ကိုယ်တော်မှဟမ္မဒ်ရဲ့ အဆိုအမိန့်များကို ဖြစ်စေ မောင်ပိုင်စီးထားလို့ မရကောင်းပါဘူး။ မဆိုကောင်း ဆိုကောင်း တစ်စုံတစ်ယောက်က မောင်ပိုင်စီးလိုက်ရင် အဲ့ဒီလူဟာ သိလျက် ဖြစ်စေ မသိဘဲဖြစ်စေ အစ္စလာမ် ညီညွတ်မှုကို ဖြိုခွဲနေသူ ဖြစ်သွားနိုင်ပါတယ်။ လူတွေဆိုတာ- ထွက်ပေါက် ရှိနေမှ ညီညွတ်တတ်တဲ့ အကျင့်ရှိပါတယ်။ ထွက်ပေါက်မရှိရင်-ဆွေးနွေးခြင်း သဘောမရှိနိုင်ဘူး။ အဲ့ဒီတော့ မွန်းကြပ်လာမယ်။ အချင်းချင်းဗိုလ်လုလာမယ်။ ရန် မူလာမယ်။ အတင်းပြောလာမယ်။ နောက်ဆုံး ညီညွတ်မှု ပြိုကွဲသွားမှာ သေချာပါတယ်။

ညီအစ်ကိုချင်း ညီညွတ်နိုင်ကြပါစေ။ ချစ်ခင်နိုင်ကြပါစေ။ အချင်းချင်း ဆွေးနွေးတတ်တဲ့ နှလုံးသားပိုင်ရှင်များ ဖြစ်အောင် လေ့ကျင့်နိုင်ကြ ပါစေ။ လို့ ဆန္ဒပြုရင်း-----

အစ္စလာမ့်အဖွဲ့ဝင်ကြီး၏ ကျေးဇူးမမေ့နိုင်၊ ကျေးဇူးမမေ့အပ်သော ကိုယ်တော်မူဟုဖွင့် အပေါ်သို့ ငြိမ်းချမ်းသာယာမှု ခညောင်းပါစေ။ လူမျိုး ကိုယ်စီအတွက် ဖွင့်ပေါ်လမ်းညွှန်သွားကြကုန်သော ကိုယ်တော်အပေါင်းတို့ အပေါ်သို့ ငြိမ်းချမ်းမှု ခညောင်းပါစေ။ ကမ္ဘာ့ မူဆလင်များ အပေါ်သို့ ငြိမ်းချမ်းမှုခညောင်းပါစေ။ ကမ္ဘာ့လူသားများအပေါ်သို့ ငြိမ်းချမ်းမှု ခညောင်းပါစေဟု ဆုတောင်းမေတ္တာ ပို့သလျက်-။

ဦးအောင်ဒင် မြန်မာစာ။